
 

 
 
Hallsbergs kommun 

Hemsida 
www.hallsberg.se 

E-post 
socialforvaltning@hallsberg.se 

Organisationsnr 
212000-1926 

Postadress 
694 80 Hallsberg 

Besöksadress 
Västra Storgatan 6-8 

Telefon 
0582-68 50 00 

Fax 
0582-68 50 62 

 
 

 
 

 

Social- och arbetsmarknadsförvaltningen 
 
 

PROTOKOLL 
Sida 

1(4) 
Datum 

2023-11-09 
  

  
 

 
 

 

 
 

 
 

 

Kommunala pensionärsrådet 

2023-11-09 kl 10.00-11.30 
Plats Sottern 

Deltagare Siw Lunander, ordförande 
Ann-Christine Appelqvist, 2:e 
vice ordförande 
Magnus Andersson, 
kommunstyrelsens ordförande 
Filip Zederfeldt, sekreterare 

SKPF avd 80: Lisbeth Löfholm, 
Kristina Lönngren 
PRO Hjortkvarn: Annika Hastig, 
Gunnar Bergkvist 
SPF Sköllersta-Pålsboda: Carina 
Pettersson, Kjell Ackhammar 
SPF Hallsberg: Margareta 
Hellsten, Margareta Strömberg 
PRO Pålsboda: Jan Persson, 
Görgen Ode 
 

1. Mötets öppnande 
Kontroll av närvaro. Siw Lunander föreslår att fråga 6 under punkten inkomna 
frågor bereds efter mötets öppnande. Dagordningen godkänns enligt förslagen 
ändring. Margareta Strömberg utses tillsammans med ordförande justera 
protokollet. 

2. Inkomna frågor 
Alla ska spara pengar. Hur kommer besparingarna att påverka äldrevården 2024? 

Magnus Andersson informerar om att inflation och pensionskostnader påverkar 
kommuner och regioner ekonomiskt. Prognos visar att år 2023 och 2024 kommer 
vara de tuffaste åren, för att sedan lätta. Regionens underskott påverkar 
kommunerna. Efter valet lokalt har politiken en stabil majoritet och det innebär 
en trygghet i ”Vår framtid”, Socialdemokraterna, Kristdemokraterna, Liberalerna 
och Centerpartiet. Vi vill bibehålla det vi har i kommunen idag och utveckla om 
ekonomiska förutsättningar finns. Hallsbergs kommun ska inte gå mot tuffa 
sparkrav. De underskott som redovisas i förvaltningarna är inte bra och det 
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påverkar utvecklingen. Budgeten för 2024 kommer inte att innebära hårda krav på 
besparingar. Förvaltningarna ska tänka till vad som gjorde att man inte kunde 
hålla budgeten för 2023. 12 miljoner kommer i budget 2024 tillföras av de 27 
miljoner som social- och arbetsmarknadsförvaltningens har i underskott.  

Jan Persson frågar om det kommer att sparas inom äldreomsorgen. Magnus 
Andersson svarar både jag och nej på frågan. Det är viktigt nu att man analyserar 
inom förvaltningen exempelvis varför hemtjänstens kostnader har dragit iväg. 

Diskussion fördes gällande inhyrd personal och dess kostnader för förvaltningen. 
Det diskuteras även om fritidsgårdar inom kommunen. 

3. Genomgång av föregående protokoll – kvarstående frågor 
Inga kvarstående frågor. 

4. Information från förvaltningen 
Verksamhetschef Clary Starck är frånvarande och därför lämnas punkten.  

5. Information från politiken 
Siw Lunander informerar om att det arbetas med budgeten för 2024. Vi ska se vad 
vi kan göra för att minska underskottet och en del saker har vi redan gjort. Flytten 
till Blomsterängen resulterade i extra kostnader. Individ- och familjeomsorgen 
satsar på att arbeta på hemmaplan och arbeta med familjeteam.  

Jan Persson ställer en fråga till Siw Lunander om beläggningen på Blomsterängen. 
Siw Lunander svarar att 3 enheter på Blomsterängen står tomma och planen är att 
öppna upp 1 enhet per år. Prognos visar att vi inte behöver stora tillskott av 
platser. Servicelägenheter i Pålsboda går att ställa om till boenden vid behov. 
Werners backe går att återuppta som boende.    

6. Inkomna frågor 
1. Önskan att kommunen stöttar äldreverksamhet i hela kommunen med 

någon form av kulturbidrag.  

Jan Persson poängterar att det krävs mer engagemang från kommunens sida. 
Kommunen ska arbeta mot att ta bort ensamheten för de personer som sitter 
hemma. Önskemål att Hallsbergs kommun börjar att engagera sig mer. Jan 
Persson frågar även om det finns bidrag för de ideella engagemangen? 

Siw Lunander svarar att det finns ansvarig personal på dagcentralerna. Det är 
svårt att få ideell arbetskraft.  

2. Finns det en strukturerad plan i kommunen för årliga 
läkemedelsgenomgångar för de som fyllt 75 år och har 5 eller flera 
läkemedel? 

Linda Sahlin kunde inte delta på mötet och bjuds in till nästa möte för att besvara 
frågan.  
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3. Hur genomförs läkemedelsgenomgången rent praktiskt? Finns medverkan 
av patient, farmaceut eller ansvarig sjuksköterska? 

Linda Sahlin kunde inte delta på mötet och bjuds in till nästa möte för att besvara 
frågan.  

4. Registreras genomförandet i journalen? 

Linda Sahlin kunde inte delta på mötet och bjuds in till nästa möte för att besvara 
frågan.  

5. Hur kan det komma sig att Hallsbergs kommun inte längre har någon 
konsumentombudsman? Det finns ett stort behov av en sådan. 

Siw Lunander har omvärldsbevakat och ser att det är många kommuner som inte 
har en konsumentombudsman. Konsumentverket erbjuder rådgivning för 
konsumenter. Karlskoga, Degerfors och Lekeberg har en gemensam 
konsumentombudsman. Om behov finns skulle en gemensam 
konsumentombudsman finns i sydnärke. Siw Lunander ska ta upp frågan med 
Magnus Andersson och fråga ifall det diskuterats om något samarbete i sydnärke. 

Kjell Ackhammar har varit i kontakt med konsumentverket och de har hänvisat till 
Hallsbergs kommun.  

Det diskuteras ifall receptionen kan erbjuda denna tjänst. I receptionen ska man 
kunna få hjälpa med vart man ska vända sig.  

6. Rådet önskar återkoppling på frågor från föregående möte såsom 
Sköllergården och IVO:s dokumentation. 

Siw Lunander svarar att det pågår en omorganisation på Sköllergården och 
Regionhälsan har kallats in. Clary Starck ska hantera frågan på nästa möte. Siw 
Lunander svarar även att svar till IVO gällande dokumentationen ska lämnas in 
under mars 2024. Clary Stack och Linda Sahlin återkommer i frågan nästa möte.  

Jan Persson framför åsikten att det är dåligt att frågorna inte kan besvaras. Finns 
det inte någon som kunde kallats in för att besvara frågorna? Jan Persson vill ha 
svar på hur problemen uppkommit och hur man tänker åtgärda problemen på 
Sköllergården.  

Annika Hastig fråga ifall Regionhälsan kommer att fakturera kommunen? Siw 
Lunander besvarar frågan med att Hallsbergs kommun är en del av Regionhälsan 
och betalar in avgifter. 

7. Övriga frågor 
Göran Ode frågar hur det går med byggnationen av Sköllergårdens matsal?  

Det diskuteras om möjliga lösningar för att säkra övergången mellan skolan och 
matsalen. Frågan tas med till nästa möte. Representant från drift- och 
serviceförvaltningen ska bjudas in. 

Kjell Ackhammar frågar vart man ska ta vägen vid krig?  
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Siw Lunander berättar att alla skyddsrum är inventerade. Krav på 
vattenförsörjning och skyddsrum har skärpts. Frågan tas med till nästa möte. 
Birgitta Rydén ska bjudas in för att diskutera frågan vidare.  

Det uppstår diskussion om krisberedskap. Annika Hastig rekommenderar 
”Folklådan” som beredskap.  

8. Mötestider 2024 
Sammanträdestider 2024, inklusive tider för rådets förmöte. Siw Lunander 
föreslår att rådets tider börjar 30 minuter senare 2024 än vad de gjort 2023. 

Förmöten: 

23 februari, 09:00-11:00 

26 april, 09:00-11:00 

23 augusti, 09:00-11:00 

25 oktober, 09:00-11:00 

 

Rådets möte: 

14 mars 

16 maj 

12 september 

14 november 

 


